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הארגון הכי הכי  
ריאיון עם יעקב בכר 

מזכיר התאחדות מגדלי בקר

השנה מלאו 85 להתאחדות מגדלי בקר וענף החלב נראה טוב, בהשוואה לענפים מקבילים בעולם המפותח. 
נמצא  כולו  הענף  והותאמו,  שודרגו  הרפת  תשתיות  קטן,  היצרנים  מספר  עמוקה,  רפורמה  עבר  הענף 
בתקופת צמיחה. יעקב בכר, מזכיר ההתאחדות מקיבוץ מענית, מתייחס לנושאים המרכזיים שמעסיקים 

את הענף כיום

ריאיון החוברת

תכנון הייצור בענף החלב נמצא בנדנדה מתמדת ועל אף שהיקף הייצור 
התכופים  השינויים  עם  מתקשים  הרפתנים  מרשימה,  בעלייה  נמצא 
במדיניות התכנון בענף. מה ניתן לעשות כדי לייצב את הענף ולאפשר לו 

עבודה מתוכננת גם בצמיחה?
אני נמצא כשלוש שנים בתפקיד ואין בענף שלנו רגע דל. אנחנו נעים 

בים סוער של חוסרים ועודפים בחלב. זהו חלק מהתשקיף העולמי ולא 

מצליחים להתייצב אל מול הביקושים בשוק. 

על אף שאנחנו משק מתוכנן מצב הקבע הוא חוסר היציבות! 
בין  הפנימית  לתחרות  ומנגד,  בעולם  לשווקים  קשורים  אנחנו  מחד, 

לתכנן   - ערניים  להיות  וצריכים  בשורות  אין  הזה  בעניין  המחלבות. 

הרבה יותר צמוד ולהיות מסוגלים להכיל את השונות.

רוב הרפתנים לא מסוגלים לקחת סיכון ואינם גמישים מספיק לקפיצות, 

אף אחד לא נענש על כך שעמד רק במכסתו.

חלב עודף הוא משחק של החזקים והם בערך שליש מהענף.

המעט  שאת  היא  הנלווית  התוצאה  משתולל,  העולמי  כשהשוק 

בעולם  המחירים  כי  מייבאות,  לא  הן  מחו"ל,  מביאות  שהמחלבות 

גבוהים מדי וכך נוצר חוסר בשוק הפנימי שלנו. אי היציבות הוא מצב 

הקבע בשורה של ענפי יסוד בתבואות, בסוכר, בשמן ובעוד ענפי מזון 

וכמובן בדלק. המכסה הופכת להיות רשת הביטחון, רפתנים שייקחו 

סיכון יש להם גם סיכוי במדיניות החלב העודף.

רחבים  שוליים  בו  ויש  בענף  לפיקים  בתגובה  מסייע  העודף  חלב 

שהרפתן לוקח בהם סיכון. כיום יש סיכונים גדולים יותר ברמת המשק 

וברמת הענף.

ברכות  מעטות,  לא  שנים  במשך  רבים  מאמצים  הושקעו  החלב  בחוק 
לעוסקים בנושא על שהצעת החוק עברה את ועדת הכלכלה ומחכה לדיון 
ולאישור סופי בקריאה שנייה ושלישית במליאת הכנסת. עד כמה חשוב 

החוק לענף ולהתיישבות?
בעתיד  אותה  לתקוף  שהיכולת  חוקית  לייצר תשתית  בא  החלב  חוק 

חלשה מאוד - למועצה, למגדלים, למחלבות ולמשרד החקלאות.

לצערי הרב, אילו היינו עוסקים בעבר בהתיישבות, בחקיקה ראשית של 

זכויותינו בקרקע ובמים, לא היו לנו בעיות שכיום אנחנו מתמודדים 

איתן בקשיים רבים.

כרסום  יש  פוסק,  בלתי  ובאופן  היות  ניסיון,  כבעלי  לנהוג  החלטנו 

רוב הרפתנים לא מסוגלים לקחת סיכון ואינם 
גמישים מספיק לקפיצות, אף אחד לא נענש 

על כך שעמד רק במכסתו.
חלב עודף הוא משחק של החזקים והם בערך 

שליש מהענף

במשרד בקיסריה

יוסי מלול - משק הבקר והחלב
hmb-malul@icba.org.il
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מהיר בזכויותינו. חקיקה ראשית היא בלם משמעותי בכרסום ומכאן 

שמלאכת החקיקה היא לדורות. העתיד ישפוט ולדעתני עשינו טוב - 

החוק הולך להיות שחקן מרכזי בדורות הבאים.

אני מעריך שבמהלך 2011 תושלם מלאכת החקיקה והתקנות הנלוות אליה.

סוגיית העובדים הזרים מעסיקה מאוד את חברי הענף כי הרפתות גדלו מאוד 
ויש צורך בעזרה חיצונית לרפתן. מה קורה עם ההחלטה לסייע בהכנסת 

רובוטים נוספים לרפת וכיצד תתייצב תמונת העובדים הזרים ברפת?
הארוך.  לטווח  מאוד  טוב  פתרון  הוא  בודד  משפחתי  במשק  רובוט 

זרים  עובדים  בנושא  טיפול  על  להסכמה  המדינה  עם  להגיע  הניסיון 

בענף החלב, הביא לכך שהמדינה יצרה אופציה תחת הכותרת "השקעה 

בטכנולוגיות חוסכות כוח אדם"- להשקיע במימון הרובוט למי שיוותר 

על עובד זר.

עבר  הנושא   .₪ מיליון   13 של  כולל  בתקציב  רובוטים  כ-65  אושרו 

סוגית  ככלל,  אישיות.  הודעות  קיבלו  והיצרנים  במחוזות  לביצוע 

העובדים הזרים לוטה בערפל, יש מאבק בין התאחדות חקלאי ישראל 

לבין משרד האוצר ולבסוף תהיה הסכמה שתקרין גם עלינו.

נושא דור ההמשך ברפת יגזור את עתידה של הרפת ישראלית. יהיה חוק 
חלב לדורות אך יותר צעירים לא רואים ברפת את מקור פרנסתם בדור 
הבא. כיצד פועלים כדי להבטיח יותר צעירים שיקשרו את עתידם ברפת?

להביא  הצורך  או  היכולת  המשפחתי.  למגזר  בעיקר  קשורה  הסוגיה 

משאבים נוספים לבני דור ההמשך בדמות מכסה לבנים ממשיכים לא 

צלחה ובעיקר בגלל בעיות משפטיות.

מידה  אמות  הגדרת  לדרוש  מתכוון  אני 
נגיע  אם  ברפת.  הממשיך  לבן  משפטיות 
מכסות  שבהקצאת  כך  נפעל  זו,  למטרה 

תוקצה מכסה נפרדת לצרכי הבן הממשיך

יעקב עם שר החקלאות בחגיגות שמחת החלב

מזכ"ל תנועת המושבים, מאיר צור ועובדיה 
מאחלים את מיטב הברכות והאיחולים 

להתאחדות מגדלי הבקר לרגל 85 שנות עשייה פורייה
משק החלב עובר בשנים האחרונות שינויים מבניים רבים ותנועת המושבים כמייצגת ומובילה של המשק 

המשפחתי, ראתה ורואה לנגד עיניה את טובת משק החלב והיצרנים ובכל פתרון, פועלת להבטיח את ההסדרים 
הקיימים במשק החלב ואת מחיר המטרה  בראשם.

התנועה רואה ביצרני החלב נכס אסטרטגי ומקווה לשיתוף פעולה מלא עם כל הגורמים בכל הנושאים.

דלתנו פתוחה בפניכם בכל סוגיה או בעיה. 

תנועת המושבים בישראל 
רח' שדרות שאול המלך 8 – קומה 5, תל-אביב 64733

www.tmoshavim.org.il ,03-6918996:'טל': 03-6086300, פקס
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הסכמה  זה  לעניין  הייתה  לא  בציבור,  רחב  לדיון  עלה  הנושא  כאשר 

ותמיכה רחבה ולכן המהלך צריך להיות מרכזי וללא בהכרח בהסכמה.

הנושא תקוע בהגדרת הבן הממשיך והוא סוגיה לא פתורה. גם אם שר 

החקלאות ירצה מאוד לחלק מכסות לבנים ממשיכים )והוא אכן רצה 

מאוד( המשפטנים ימנעו זאת ממנו. 

אין אמות מידה לחלוקה וקשה להגדירן.

אני מתכוון לדרוש הגדרת אמות מידה משפטיות לבן הממשיך ברפת. 

אם נגיע למטרה זו, נפעל כך שבהקצאת מכסות תוקצה מכסה נפרדת 

לצורכי הבן הממשיך.

נבחרים  מוסדות  אין  בקר  מגדלי  התאחדות  של  האחרונה  האספה  מאז 
לארגון והנושא תקוע במאבקים פנימיים לא ברורים. מה צריך לעשות כדי 

שייבחרו מוסדות על ידי החברים?
ממנה,  מוצא  על  להצביע  אפשר  שאי  סבוכה  פרשה  זוהי  לצערנו, 

בעקבות כך שהרשם החזיר אותנו אחורה לתיקון תקנון ההתאחדות 

ב-2003. נכון להיום, מתמודדים עם מושבים שמערערים על הוצאתם 

מחברות ב-2003. מערכת החקיקה של רשם האגודות השיתופיות נעה 

בעצלתיים ואין לי בשורה בתחום הזה. המוסד הרשמי של ההתאחדות 

הוא הוועד הממונה וכך יהיה, כנראה, גם ב-2011.

ניסיונות שנעשו לגבש מהלך מוסכם בתוך המשק המושבי לא צלחו, 

יש  ולהנחיותיו.  הרשם  ידי  על  החקירה  לסיום  נמתין  ואנו  לצערי, 

ידי הצירים  על  לבחירת המוסדות  בחירות  יהיו   2011 סיכוי שבמהלך 

שהחברים יבחרו.

מזכירי ההתאחדות בעבר היו מעורבים מאוד בתחומים המקצועיים של 
גם בתחומים  ורצון לעסוק  זמן  הרפתנים. עד כמה אתה מצליח למצוא 

אלה בצד הפוליטיקה של הענף?
שיש  מהמעולים  שהם  בהתאחדות  המקצוע  אנשי  על  ידי  סומך  אני 

בענף ומשתדל לא להפריע להם. אני טורח לדאוג למלוא התקציבים 

כדי לעדכן ולשדרג הן את המערכות המרכזיות בהתאחדות וכן את כוח 

האדם שלה. השקענו בקניית מכשיר מילקוסקן למעבדה, השלמנו את 

שדרוג מערכות המחשוב ועוד.

לתשלומי  הולך  ממנו  שכמחצית   ₪ מיליון  כ-20  ההתאחדות  תקציב 

שכר לכ-47 עובדים בארגון. קלטנו 6 עובדים חדשים לתגבור המחלקות 

שבהן נדרשת תוספת שירות לחברי ההתאחדות.

חזון ההתאחדות - להיות ארגון יציג על פי חוק. חייבים להמשיך לשמור 
על התחומים המרכזיים בחיי הרפתן תוך שיפור מתמיד באיכות השירות 

ובכוח האדם. זה עולה כסף רב ואנחנו מגייסים אותו ממקורות שונים.

מה  הברכה שלך ליום ההולדת להתאחדות?
הגדול  החקלאי  הארגון  זהו  להיווסדה.   85 ההתאחדות  חוגגת  השנה 

ביותר שמייצג קבוצה גדולה של כ-1,000 רפתות בישראל. 

מהמובילים  החלב  ענף   - להתגאות  מה  על  יש  לאחור  כשמסתכלים 

עמלות  ולטיפוחו,  העדר  לניהול  שקשורות  שלמות  מערכות  בעולם, 

ועוסקות בנושא מיום היווסדה של ההתאחדות.

ולעמוד  העבר  מתוצאות  מסופקים  ולהיות  הראש  את  להרים  חשוב 

לאתגרי העתיד.

 !נאחל לכולנו עוד לפחות 85 שנה של הובלה והצלחה

יעקב מברך בחגיגות שמחת חלב במקווה ישראל

הכנס השנתי ה-23 למדעי הבקר
מלון רמדה, ירושלים

יט'-כא' בסיון תשע"א, 23-21 ביוני 2011

אתם מוזמנים לרשום ביומנכם את מועדי הכנס המדעי בירושלים 
ולהתארגן להשתתף במשך שלושת הימים, כולל לינה במלון.

ימים שלישי-חמישי, 23-21 ליוני 2011

בכנס יוצגו מחקרים ופיתוחים חדשים שזו להם החשיפה הראשונה לציבור 
המגדלים, תצוגה של טכנולוגיות חדשות וכן, תערוכת רפתנים-אמנים בתחומי 

אמנות מגוונים.

רפתנים שרוצים להציג עבודות אמנות מוזמנים לפנות לריקי מואב או ליוסי מלול

איחולים לכנס מוצלח 
הוועדה המארגנת
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